
Iktatószám:        /2015. 
 

Jegyzőkönyv 
 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 
2015. szeptember 22. napján 

megtartott üléséről 
 
Jelen vannak:  
 
Kalcsó Istvánné polgármester 
Rákócziné Tripon Emese alpolgármester 
Finna Sándor képviselő 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka képviselő 
Tarján István képviselő 
Szelezsán Zsolt képviselő 
Csumpilla Csaba képviselő 
 
dr. Medgyaszai László jegyző 
 
Csoportvezetők 
Intézményvezetők 
 
Kalcsó Istvánné köszönti a jelenlévőket. 
 
Javasolt napirendi pontok: 
 

1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
3) Tájékoztató a 2015. évi költségvetési rendelet végrehajtásáról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
4) 2015. évi költségvetési rendelet módosítása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
5) Folyószámla hitel felhasználása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
6) Rendeletek jogharmonizációs áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
7) Közterületek elnevezésének felülvizsgálata 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
8) Szociális fűtőanyag program elindítása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
 



9) Civil szervezetek támogatása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
10) Nyilatkozat a Bursa Hungarica ösztöndíjpályázatról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
11) Belső ellenőrzési ütemterv elfogadása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
12) Kistérségi kérdések megtárgyalása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
13) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 

Kalcsó Istvánné megállapítja a határozatképességet és ismerteti a javasolt napirendi pontokat, 
javasolja Finna Sándor képviselőt felkérni a jegyzőkönyv hitelesítésére. 
 
Javaslatát a jelen lévő képviselők egyhangúan elfogadják és az ülés napirendjét a következők szerint 
állapítják meg: 
 
Napirendi pontok: 
 

1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
3) Tájékoztató a 2015. évi költségvetési rendelet végrehajtásáról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
4) 2015. évi költségvetési rendelet módosítása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
5) Folyószámla hitel felhasználása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
6) Rendeletek jogharmonizációs áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
7) Közterületek elnevezésének felülvizsgálata 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
8) Szociális fűtőanyag program elindítása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
9) Civil szervezetek támogatása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
10) Nyilatkozat a Bursa Hungarica ösztöndíjpályázatról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 



 
11) Belső ellenőrzési ütemterv elfogadása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
12) Kistérségi kérdések megtárgyalása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
13) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 

 
1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt a két ülés között történt eseményekről és az átruházott ha-
táskörben hozott döntésekről. 
 
A két ülés közötti időszakban továbbvitték a korábbi feladatokat. 
 
Tárgyalásokat folytatott a Víziközmű Társulattal a fennálló projekt lezárása érdekében. Egyeztet-
ték a Társulat tartozásait, amelyeket az önkormányzat felé rendezniük kell. 
 
Végrehajtották a testület korábbi döntését, amely a varrodai konzorcium létrehozására és a pro-
jekt elindítására vonatkozott. Jelenleg a szerződés módosítása folyik, a feltételrendszert kialakítot-
ták és megkötötték a dolgozókra vonatkozó megállapodást. Megrendelték a gépeket, eszközöket, 
ezek szállítása 30 napon belül történik. Sajnos a megemelkedett létszám miatt – közel 4,5 millió 
forint összegű - önerőt kell biztosítani a kellékanyagok beszerzéséhez. Ettől eltekinteni nem tud-
tak, de igyekeznek külső forrásból rendezni a problémát. 
 
Kaptak egy felkérést, amely a jövő évi fejlesztési pályázatokra vonatkozott. Éppen dolgozni kezd-
tek, amikoris kiderült, hogy kikerültek a hátrányos helyzetű települések köréből, ezzel pedig több 
lehetőség bezárult előttük. Lesz valamilyen megoldás, de a feltételeket még nem ismerik ponto-
san. A besorolási státusz megváltoztatása miatt levelet írtak a miniszternek, hiszen a település 
helyzete nem javult olyan mértékben, amely a kedvezmények elvonását igazolta volna. 
A közfoglalkoztatás felfuttatása azt eredményezte, hogy a statisztikák szerint Kétegyházán nem 
magas a munkanélküliség, így nagyon kedvezők a mutatók annak ellenére, hogy a foglalkoztató 
maga az önkormányzat. 
Sajnos ez a helyzet minden pályázatra kihat és az önerők mértékét is meghatározza. Ez az oka, 
hogy minden erejükkel igyekeznek a döntést felülbíráltatni. Amennyiben nem sikerül, alacsonyabb 
létszámmal fogják a foglalkoztatást folytatni, alacsonyabb lesz a dologi támogatás és nem lehet 
nagyobb – 200 ezer forint feletti – értékű eszközt beszerezni. 
 
Az elmúlt héten egy nagyszabású közfoglalkoztatási kiállításon vettek részt, amelyen Kétegyháza 
nagyon jól szerepelt. 
 
Új típusú pályázati rendszer indult be, ehhez alkalmazkodniuk kell a munkatársaknak és a Hiva-
talnak is. Ez oka, hogy gyakorlatilag folyamatosan egyeztetnek a képviselőkkel is. 
Lassan lezárul a Márki Sándor Általános Iskola energiakorszerűsítési beruházása, amelytől jelentős 
megtakarítást várnak. Maga a szigetelés tovább folytatódik, ebbe beletartozik a Hivatal, a Nagy 
Sándor utcai óvoda és az Egészségház is. 
 
A sportpálya kialakítása folyamatban van, a munkálatok szépen haladnak, a füvesítés a következő 
lépés, és várhatóan tavasszal folytatják a salakos pálya és a park kialakítását. Jelentkeztek váratlan 



kiadások, ezeket igyekeznek megoldani, és amihez hozzákezdenek, azt rendesen el is végzik és be 
is fejezik. 
Az ivóvíz beruházás folyik, a MÁV-telepre vonatkozó munkákat lassan be is fejezik, egészséges 
ivóvízhez juttatva az ott élőket. 
Lezajlott a Pogácsa fesztivál, nagy sikerrel, köszönet illeti meg a dolgozókat és közreműködőket. 
 
Ma Társulási Tanácsi ülésen vett részt, áttekintették a féléves költségvetési tájékoztatót, meggyő-
ződtek a gazdálkodás szabályszerűségéről, úgy véli, elegendő lesz a korábban jóváhagyott támoga-
tási összeg. 
Az egységes szociális intézménynek új vezetője lett, Kiss Szabolcsnak hívják, felsőfokú szociális 
végzettséggel rendelkezik. 
 
Gasztronómiai rendezvényen vett részt, nagyon színvonalas volt, gratulál a rendezőknek, a román 
nemzetiségi önkormányzatnak.  
Több idős lakost köszöntöttek, akik magas kort értek meg. Nagyon fontosnak tartja ezt a megem-
lékezést. 
Több romániai településen jártak, ahol képviselték Kétegyházát, tiszteletüket tették vendéglátóik-
nál. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.  
Ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő kép-
viselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

105/2015. (IX.22.) számú határozat 
beszámoló a két ülés között történt eseményekről és tett intézkedésekről, va-
lamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a két ülés között történt eseményekről 
és tett intézkedésről, valamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló 
beszámolót elfogadja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
3) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné hozzászólás, kérdés nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatot hozzák: 
 

106/2015. (IX.22.) számú határozat 
a lejárt határidejű határozatokról szóló beszámolóról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról szóló 
beszámolót elfogadja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
3) Tájékoztató a 2015. évi költségvetési rendelet végrehajtásáról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Finna Sándor tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottság állásfoglalásáról. 
 



Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt az anyagban foglaltakról. Alaposan áttekintette az anyagot, 
megbeszélték a vitás kérdéseket a pénzügyesekkel. 
Nagyon takarékosan gazdálkodtak, a likviditási problémákat a működési hitelből és a közfoglal-
koztatásra elkülönített összegekből meg tudták oldani. Az egyes üres álláshelyeket nem engedték 
betölteni, igyekeztek a meglévő dolgozói létszámmal ellátni a feladatokat. 
A folyószámlahitelt nem volt szükséges igénybe venni, mindössze néhány alkalommal nyúltak 
ehhez a tartalékhoz, de szinte azonnal vissza is töltötték. 
Az adóbevételek nagyon jól alakultak, köszönhetően a Hivatal erőfeszítéseinek. A gépjármű adók 
90 % felett, a helyi adók pedig közel 70 %-on állnak. Ezek az összegek elengedhetetlenek az ön-
kormányzat működéséhez. Köszönettel tartoznak a település lakosságának, hiszen látható, hogy a 
lakosok megértették, hogy az adók nélkül nem tud működni a település. 
 
A számlák kifizetését folyamatossá tette, így a késedelmi kamatok nem terhelték a költségvetést. 
Úgy véli, ez a felelős gazdálkodás alapja. 
A kiadások összességében 43 %-on állnak, a dologi kiadások pedig 34 %-on. 
 
Az anyag szöveges részéhez kis értékelő kiegészítést csatol:  
 
Nagyon sok minden elvégeztek az intézményeknél, a közfoglalkoztatás keretében és saját forrás-
ból. Irodákat alakítottak, ki, nyílászárókat cseréltek, bútorokat készítettek. A legtöbb munkát el 
tudják végezni, de alkalmanként külső vállalkozót is igénybe kell venni. Elkezdték az iskola ka-
zánházának átalakítását, a Gondozási Központ felújítását, korszerűsítését. Elkészült az ígért urna-
fal, a következőkben parkosítani fognak. 
A Dózsa 70. alatti park lassan elkészül, termőföldet fognak ráhordani, a virágok, egyéb növényzet 
ültetése következik. 
 
További hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, me-
lyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hoz-
zák: 
 

107/2015. (IX.22.) számú határozat 
tájékoztató a költségvetés féléves végrehajtásáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a 2015. évi költségvetés végrehajtásáról 
szóló tájékoztatót elfogadja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
4) 2015. évi költségvetési rendelet módosítása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Finna Sándor tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottság állásfoglalásáról. 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt az anyagban foglaltakról. A módosítás belső átcsoportosítá-
sokat tartalmaz, a főösszegek változatlanul hagyása mellett. Szabálytalanságot nem tartalmaz, de 
van olyan előirányzat mozgás, amelyet a következő módosítás során vissza kell helyezni és a jö-
vőben előzetesen egyeztetni kell. 
Emelkedett a kintlévőségek behajtásának intenzitása, amely a Hivatal munkáját dicséri. 
 
Rákócziné Tripon Emese kéri, hogy a rendeletben a főösszeg szöveges meghatározását ponto-
sítsák. Nagyszerűnek ítéli, hogy a pályázatoknak köszönhetően meghaladja a költségvetés főösz-
szege az egy milliárd forintot. 
 



Kalcsó Istvánné: Nagyon sok olyan költségvetési tétel van, amely már ismert, de dokumentáció-
val még nincs lefedve, így ezeket még nem lehet átvezetni a rendeleten. 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel a rendelettervezetet, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú 
igen szavazattal elfogadnak és a következő rendeletet alkotják: 
 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 
16/2015.(IX.25.) számú önkormányzati rendelete 

Kétegyháza Nagyközség Önkormányzata  
2015. évi költségvetéséről szóló 2/2015.(II.27.) számú rendelet módosításáról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
5) Folyószámla hitel felhasználása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné: Korábban már tárgyaltak erről a kérdésről. A számlavezető pénzintézet mun-
katársai javasolták, hogy a likviditás biztosítása érdekében mindenképpen hosszabbítsák meg a 
folyószámla hitelszerződésüket. Fontos kiemelni, hogy a keret csak egy tartalékként szolgál, 
igénybevételét nem tervezik. 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő kép-
viselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

108/2015. (IX.22.) számú határozat 
folyószámlahitel felhasználásáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete kezdeményezi az OTP Bank Nyrt-vel 
fennálló, 15.000.000.- forint összegű folyószámla hitelkeret szerződés módosítását 
akképpen, hogy a hitelkeret végső lejárata: 2015. december 30.  
A hitelkeret alapja: 
- a december havi várható állami normatíva összege: 26.318.754.- Ft, utalásának vár-
ható időpontja: 2015. december 1.; 
- a Start közmunkaprogram keretében várhatóan érkező támogatás összege: 
40.648.035.- Ft, utalásának várható időpontja: 2015. december 1.; 
- az iparűzési adó várható összege: 1.400.000.- Ft, a teljes feltöltés időpontja: 2015. 
december 20. 
A képviselő-testület a hatályban lévő szerződést egyebekben hatályban tartja, a 
48/2014. (IV.28.) számú határozatában foglaltakat magára nézve továbbra is kötele-
zőnek elismeri. 
A képviselő-testület felkéri és felhatalmazza a polgármestert, hogy a hitelszerződés-
hez szükséges jognyilatkozatokat megtegye, megállapodásokat aláírja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
6) Rendeletek jogharmonizációs áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt az anyagban foglaltakról, majd szavazásra teszi fel a rendelet-
tervezetet, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
rendeletet alkotják: 

 
 
 



Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 
17/2015. (IX.25.) számú önkormányzati rendelete 

a közterületek rendjéről szóló 
18/2008. (VII.11.) számú rendelet módosításáról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt az anyagban foglaltakról, majd szavazásra teszi fel a rendelet-
tervezetet, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
rendeletet alkotják: 
 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 
18/2015. (IX.25.) számú önkormányzati rendelete 

a temetők és a temetkezés rendjéről szóló 
17/2009. (X.2.) számú rendelet módosításáról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
7) Közterületek elnevezésének felülvizsgálata 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Finna Sándor tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottság állásfoglalásáról, kiemeli, hogy Gyebnárné 
Avramucz Hajnalka a nemzetiségi önkormányzat álláspontját is képviselni fogja a szakértői cso-
portban. 
 
Csumpilla Csaba tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottság állásfoglalásáról. Fontosnak tartja, hogy 
a MÁV-telep névváltoztatását is végezzék el, ez megkönnyíti a mentők és a posta munkáját, tájé-
kozódását. 
 
Kalcsó Istvánné összefoglalja a jogszabályi környezetet. Korábban több alkalommal egyeztettek 
ebben a kérdésben, de minden esetben elhalasztották a döntést. Most azonban tovább kell lépni 
és eleget kell tenni az előírásoknak. 
Javasolja, kérjenek fel egy szakértői csoportot, amely ebben az ügyben javaslatokat dolgoz ki és 
terjeszt elő a testület ülésére. 
A bizottsági ülésen több javaslat elhangzott, de a szakértők kezébe kellene helyezni ezt a kérdést. 
Javasolja, hogy a csoportban legyenek történelem tanárok, képviselők, a román nemzetiség képvi-
selője, más érintett szakemberek. 
A lakcímváltozás a lakosság részére terheket nem jelent, a legtöbb szolgáltató automatikusan át-
vezeti a címeket, a járási hivatal munkatársai kiállítják a lakcímkártyákat. 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő kép-
viselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

109/2015. (IX.22.) számú határozat 
közterületek elnevezésének felülvizsgálatáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete felülvizsgálja közterületei elnevezését. 
Az új utca- és közterületnevekre vonatkozó javaslatok kidolgozására felkéri a követ-
kező szakembereket: 
- Árgyelán Krisztián történelemtanárt; 
- Csumpilla Csabát, a képviselő-testület tagját; 
- Fekete Gabriella történelemtanárt; 
- Gyebnárné Avramucz Hajnalkát, a képviselő-testület tagját; 
- Tarján Istvánt, a képviselő-testület tagját; 



- Wittmann Attila műszaki munkatársat; 
- Zombai Károlyné történelem szakos pedagógust. 
 
A képviselő-testület felkéri a szakembereket, a szükséges egyeztetéseket folytassák le 
és a novemberi ülésre tegyenek javaslatot az új utca- és közterületnevekre vonatkozó-
an. 
Felelős: a feltételek biztosítására: dr. Medgyaszai László jegyző 
Határidő: 2015. november 30. 
 

8) Szociális fűtőanyag program elindítása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt az anyagban foglaltakról. Ismét lehetőség van szociális fűtő-
anyag beszerzésére. Több változatot készítettek, amely kemény vagy lágy lombos fára, illetve bar-
nakőszénre vetítette le a kiadásokat. 
 
Abrudán Andrea részletes tájékoztatást nyújt az anyagról és az egyes költségvetési vonzatokról. 
 
Kalcsó Istvánné: Nem céljuk a rászorultak teljes fűtési költségeit átvenni, de úgy véli, segíteni 
tudnak a családokon. A barnakőszén esetében a szállítás ingyenes, a kiszerelés kezelhető és köny-
nyedén szétosztható a megítélt mennyiség. A rendelkezésükre álló keretből nagyon nehéz gazdál-
kodniuk. Nem szabad elfelejteni, hogy lakhatási támogatást is biztosítanak, így az igazán rászorult 
családok át tudják vészelni a hideg hónapokat. 
A szén mellett szól, hogy még a tél előtt ki tudják osztani a tüzelőanyagot és nem kell rá várni 
akár márciusig. 
 
Finna Sándor a szén beszerzését támogatja, hiszen minden családnak rendelkezni kell egyéb 
tüzelővel is, így megfelelő támogatást tudnak nyújtani. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka a barnakőszén beszerzését támogatja, hiszen hamarabb hozzá-
juthat a lakosság és nem lesznek problémák a kiosztásnál sem. 
 
Csumpilla Csaba: 2011. évben indult ez a program és tavalytól van lehetőség szén beszerzésére. 
Kérdés, hogy a lakosság mennyire van felkészülve a szén használatára. Tavaly nagyon nagy meny-
nyiségű szenet osztottak ki hasonló programokban, így ebben a helyzetben is ezt támogatja. 
 
Tarján István megerősíti, hogy nagyon sok gond volt a fa kiosztásánál és nagyon későn érkezett 
a fűtőanyag. 
 
Szelezsán Zsolt kiemeli, hogy a barnaszén nagyon jól használható a kisebb kályhákban. 
 
Rákócziné Tripon Emese összehasonlító ajánlatokat kért be, ugyanilyen vagy magasabb árakat 
kapott a vállalkozóktól. Ennek ellenére javasolja, írásban rögzítsék a szállítási feltételeket. 
 
Abrudán Andrea beszerzett írásos árajánlatot. Nagyon fontos, hogy az ár jogszabályban rögzí-
tett, tehát a vállalkozó nem mehet e fölé. 
 
Kalcsó Istvánné szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő 
képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

110/2015. (IX.22.) számú határozat 
a szociális fűtőanyag programról 



Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete pályázatot nyújt be 2118 mázsa szociális 
célú barnakőszén vásárlására, amelyhez a szükséges önerőt, 1.344.930.-Ft-ot költség-
vetése terhére biztosítja.  
A képviselő-testület nyilatkozza, hogy a szociális célú tüzelőanyagban részesülőktől 
ellenszolgáltatást nem kér. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a jognyilatkozatok megtételére. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 
 

9) Civil szervezetek támogatása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Finna Sándor tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottság állásfoglalásáról. 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt a benyújtott kérésekről. Az íjászok még a nyár folyamán kér-
tek támogatást, amelyet a testület tagjaival egyeztetve 40.000.- Ft-ban hagytak jóvá. 
 
Kérelmet nyújtott be az Úttörő Horgászegyesület és a Polgárőrség. Úgy véli, kérésüket támogatni 
kell, így javasolja a határozati javaslatot elfogadni. 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő kép-
viselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

111/2015. (IX.22.) számú határozat 
civil szervezetek támogatásáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete támogatásban részesíti a következő civil 
szervezeteket: 
 
- Kétegyházi Úttörő Horgász Egyesület  50.000- Ft; 
- Kétegyházi Petőfi Polgárőrség   50.000- Ft. 
 
A képviselő-testület jóváhagyja a Turul Hagyományőrző Íjász Szakkör 40.000.- Ft-os 
támogatását. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert az elszámolási kötelezettséget is tartalma-
zó támogatási szerződések aláírására. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal, a szervezetek elszámolására november 30. 

 
10) Nyilatkozat a Bursa Hungarica ösztöndíjpályázatról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Csumpilla Csaba tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottság állásfoglalásáról kéri, ismertessék meg a 
lakossággal az eddigi támogatási intenzitást. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka támogatja a pályázat benyújtását. 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt az anyagban foglaltakról, majd szavazásra teszi fel a megfo-
galmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogad-
nak és a következő határozatot hozzák: 
 

112/2015. (IX.22.) számú határozat 
a Bursa Hungarica ösztöndíjrendszerhez való csatlakozásról 



Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete csatlakozik a Bursa Hungarica ösztöndíj-
rendszerhez, és felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 
 

11) Belső ellenőrzési ütemterv elfogadása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Finna Sándor tájékoztatja a jelenlévőket a bizottság állásfoglalásáról. 
 
Kalcsó Istvánné javasolja, hogy a Bizottsági határozatban megfogalmazott szöveggel fogadják el 
az előterjesztést. 
Ezt követően szavazásra teszi fel a módosított határozati javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők 
egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

113/2015. (IX.22.) számú határozat 
a belső ellenőrzés témaköreinek meghatározásáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete 2016. évben a pénztár, a könyvelés és az 
operatív gazdálkodás tartalmi, formai megfelelőségére kiterjedő belső ellenőrzést ren-
del el. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
   dr. Medgyaszai László jegyző 
   Belső ellenőr 
Határidő: értelem szerint 
 

12) Kistérségi kérdések megtárgyalása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Finna Sándor tájékoztatja a jelenlévőket a bizottság állásfoglalásáról kiemeli, hogy a kétegyházi 
gyermekeket minden módon el kell látni. 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt a bölcsődei foglalkoztatással kapcsolatos problémákról. A 
gyermeklétszám radikális csökkenése miatt felül kellett vizsgálniuk az intézmény működését. 
Az egyes ellenőrzések megállapították, hogy nem rendelkeznek elegendő számú szakemberrel, 
ugyanis – tudván, hogy kérelmezni fogják a két csoportra való csökkentést – nem töltötték fel az 
álláshelyeket. 
Az épület nagysága sem felel meg a három csoport működtetéséhez, a két csoport is egy sajátos, 
belső berendezési megoldással helyezhető el. 
Mindent megtettek annak érdekében, hogy méltó módon helyezzék el és üzemeltessék az intéz-
ményt, azonban a jogszabályi változásokra nem lehetett előre felkészülni. 
Az ellenőrzéseket követően sajnos nagyon sok észrevétel volt, amelyeket meg kell oldani. Ezek 
nem komoly problémák, de azt jelzik, hogy folyamatosan változik a jogi környezet és reagálniuk 
kell ezekre. 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő kép-
viselők 6 igen szavazattal, egy tartózkodás mellett elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

114/2015. (IX.22.) számú határozat 
kistérségi kérdésekről 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete indítványozza a bölcsődei csoportok 
számát a jelenlegi háromról kettőre csökkenteni. 



A képviselő-testület felkéri a polgármestert a döntés képviseletére a kistérségi Társu-
lási Tanács ülésén. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
13) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné a már aláírt varrodai konzorciumi megállapodást kisebb mértékben módosítani 
kell. Ennek lényege, hogy a kellékanyagokra és a raktározásra vonatkozó biztosítást a vállalkozó 
konzorciumi tag és nem az önkormányzatok finanszírozzák. 
Ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő kép-
viselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

115/2015. (IX.22.) számú határozat 
konzorciumi megállapodás módosításáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a varrodai program megvalósítására irá-
nyuló konzorciumi megállapodást e határozat mellékleteként jóváhagyja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
Finna Sándor kéri, hogy a UPC-vel szemben lépjenek fel, ugyanis az ígért román adót nem lehet 
fogni. Ezt a kérdést meg kell oldani, amennyiben nem sikerül, a televízió nyilvánosságához fog-
nak fordulni. 
 
Kalcsó Istvánné egyetért azzal, hogy mindent meg kell tenni annak érdekében, hogy a lakosság 
igényeit teljesítsék. Minden ilyen irányú törekvést támogat, tett lépéseket ebben a kérdésben és kis 
türelmet kér. 
 
Rákócziné Tripon Emese emlékeztet a korábban megváltoztatott – Marx utca, Béke utca -  
útkereszteződés veszélyeire és kéri, valamilyen módon jelezzék a forgalom változását, mivel a 
lakosok megszokásból vezetnek, ennek megoldása egy „STOP” tábla kihelyezése lenn. 
 
Tarján István kéri, hogy a Dózsa utca kátyúzását folytassák! 
 
Kalcsó Istvánné a Dózsa utcával kapcsolatban kiemeli, hogy folytatni fogják a munkát és javít-
tatják az utak minőségét. 
 
Árgyelán György tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a nyáron megalakult a Demokratikus Koalíció 
helyi szervezete. 
 
Nem érti, hogy miért szüntette meg a UPC a román csatornát, úgy véli, nem így kellett volna el-
járnia. Amennyiben szükséges, segítséget kellett volna kérnie. 
 
Kalcsó Istvánné - további hozzászólás nem lévén - megköszöni a munkát és bezárja az ülést. 
 

Kalcsó Istvánné      dr. Medgyaszai László 
polgármester        jegyző 

 
Finna Sándor 

képviselő 


